
PROTOKÓŁ 
wspólnego posiedzenia  

stałych Komisji Rady Gminy Skąpe  
z dnia 24 czerwca 2024 r. 

 
 Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Zawiślak, przywitał na wspólnym posiedzeniu 
Komisji zebranych radnych, Wójta Gminy Zbigniewa Wocha, Sekretarz Alicję Hoppen-
Anyszko, Skarbnik Danutę Hekawę. Następnie zaproponował swoją kandydaturę na 
prowadzącego wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy Skąpe. Ponieważ innych 
kandydatów nie zgłoszono, w wyniku głosowania radny Wiesław Zawiślak został wybrany na 
prowadzącego obrady. Poinformował, że na stan 15 radnych, obecnych jest 13 osób (lista 
obecności w załączeniu). Następnie przedstawił porządek posiedzenia, do którego nie 
wprowadzono zmian, a który przedstawia się następująco: 
1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

a) udzielenia Wójtowi Gminy Skąpe wotum zaufania, 
b) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Skąpe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r., 
c) absolutorium dla Wójta Gminy Skąpe, 
d) powołania  Komisji Samorządu, 
e) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2024 rok, 
f) planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
g) zasad ustalenia diet radnych Gminy Skąpe, 
h) zasad przyznawania diet sołtysom i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz  zwrotu 

kosztów podróży służbowej, 
i) o zmianie uchwały w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe, 
j) zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe, 
k) emisji obligacji Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu, 
l) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe, 
m) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas 

nieokreślony i na czas określony,  
n) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w m. Kalinowo, obręb Niesulice, 
o) o zmianie uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok, 
p) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Skąpe na lata 2024-2029. 
2. Sprawy różne.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
4. Zamknięcie obrad. 

 
Ad. 1 
a) Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poinformował, że debata nad raportem o stanie 

Gminy Skąpe za 2023 r. odbędzie się na sesji i wtedy głosowaniu będzie poddana 
uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi. Nie mniej jednak poprosił 
przewodniczących stałych komisji o przegłosowanie skierowania projektu uchwały pod 
obrady sesji.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

b) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa poinformowała, że w terminie do końca marca każdego 
roku, radni otrzymują sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok poprzedni, 
a w terminie do końca maja sprawozdanie finansowe gminy. Ponadto sprawozdania te 
zamieszczane są w biuletynie informacji publicznej i każdy ma możliwość zapoznania się 
z nimi. Następnie Skarbnik Gminy omówiła pokrótce wykonanie budżetu gminy za 2023 r. 
oraz odniosła się do uwag Regionalnej Izby Obrachunkowej do sprawozdania. Wyjaśniła, 
że RIO zwróciło uwagę na nadwyżkę dochodów nad wydatkami z odpadów komunalnych 
i środków GKRPA w Skąpem. Poinformowała, że środki za odpady komunalne zostały w 



tym roku przeznaczone na planowaną inwestycję budowy PSZOK w Skąpem i znajdują 
się już w budżecie na rok 2024. Natomiast nadwyżka z tytułu zezwoleń na sprzedaż 
alkoholi została również wprowadzona do budżetu na bieżący rok na zadania bieżące 
komisji.  
Radny Bartosz Derejczyk zwrócił uwagę na mniejsze wpływy z PIT i CIT. 
Skarbnik Danuta Hekawa wyjaśniła, że w związku ze zmniejszony wpływami z tytułu PIT 
i CIT samorządy w roku 2023 otrzymały z budżetu państwa dodatkową subwencję. 
Również nasza gmina taką subwencję wyrównawczą otrzymała. 
Radny Mariusz Kuźmicz poinformował, że mieszkańcy dopytują o wywóz gabarytów, bo 
jest z tym problem.  
Wójt Zbigniew Woch odpowiedział, że wycofaliśmy się z gabarytów, ponieważ koszt ich 
wywozu był ogromny ok. 160 tys. zł w latach ubiegłych. Powinniśmy uczyć ludzi, żeby 
sami przywozili gabaryty na PSZOK. I po to go budujemy. Jest to temat na przyszłość, 
aby przepracować sposób pozbywania się gabarytów przez mieszkańców. Polityka 
w naszej gminie, jeśli chodzi o koszty jest taka, że każdy płaci za to co wyprodukuje. 
Gmina nie powinna dopłacać do systemu gospodarowania odpadami, tylko swoje 
dochody przeznaczać na inwestycje.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

c) Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poprosił o przegłosowanie w Komisjach 
i skierowanie pod obrady sesji projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

d) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie powołania  
stałej komisji  Rady Gminy Skąpe.  Poinformowała, że w miejsce dotychczas 
funkcjonujących trzech Komisji stałych Rady Gminy Skąpe tj. Komisji ds. Budżetu, 
Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej, Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia 
i Opieki Społecznej, Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych, 
Mieszkaniowych i Ochrony Środowiska - rada gminy powołuje stałą Komisję Samorządu 
określając jej skład osobowy i przedmiot działania. Dodała, że wszyscy radni 
zadeklarowali udział w pracach komisji. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

e) Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
planu pracy Rady Gminy Skąpe na 2024 rok.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

f) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Olszewski zapoznał zebranych z projektem 
uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

g) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie zasad 
ustalenia diet radnych Gminy Skąpe. Poinformowała, że samorządy województwa 
lubuskiego zostały poinformowane, że analiza orzecznictwa wyroków sądów 
administracyjnych w tym NSA w zakresie diet radnych samorządowych wskazuje,  że 
uchwały te są aktami prawa miejscowego, a więc podlegają publikacji w dzienniku 
urzędowym. Wobec powyższego w przedłożonym projekcie wprowadzono zapis dot. 
publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego oraz określono 
zasady zwrotu kosztów podróży służbowych. Dodała też, że w przekazanym radnym 
projekcie przez pomyłkę wpisane zostały niewłaściwe stawki, bo nie z obowiązującej 
uchwały tylko z projektu z 2021 r. Sprostowała, że w omawiany projekt nie dokonuje zmian 
ustalonych w grudniu 2021 r. wysokości diet. W związku z powyższym w projekcie 
uchwały wprowadzono zapisy dot. zwrotu kosztów podróży służbowych radnych.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 



h) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie zasad 
przyznawania diet sołtysom i przewodniczącemu zarządu osiedla oraz  zwrotu kosztów 
podróży służbowej. Wyjaśniła, że analogicznie do diet radnych wprowadzony został zapis 
dot. publikacji uchwały w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego, natomiast 
same diety pozostają na niezmienionym poziomie.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

i) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie opłaty miejscowej na terenie Gminy Skąpe. Poinformowała, że projekt został 
przygotowany na okoliczność zmiany inkasenta pobierającego opłatę w Veranda 
Apartamenty w Niesulicach oraz zmianą danych  osobowych  inkasenta w Pokojach 
Gościnnych  Niesulice 2. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

j) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe. Wyjaśniła, że w związku ze 
zmianą inkasenta pobierającego opłatę targową w m. Cibórz, nastąpiła konieczność 
wyznaczenia nowej osoby do poboru opłaty targowej. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

k) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały w sprawie emisji obligacji 
Gminy Skąpe oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Wyjaśniła, że niniejsza 
uchwała stanowi podstawę  do rozpoczęcia procedury uruchomienia obligacji. Obligacje 
komunalne są to papiery wartościowe emitowane przez jednostkę  samorządu 
terytorialnego. Jednostka samorządowa otrzymuje od nabywców obligacji  środki 
pieniężna, natomiast sama jest zobowiązana do zapłaty odsetek i wykupu obligacji 
w określonym czasie. Obligacje spełniają  funkcję kredytu, jednak dla Gminy  są bardziej 
korzystne niż kredyt bankowy. Atutem obligacji jest elastyczność, mamy możliwość 
określenia terminów wykupu (spłaty kapitału). Budżet roku 2024 jest budżetem 
deficytowym, w związku z powyższym deficyt należy pokryć przychodami. Środki 
uzyskane z emisji obligacji komunalnych zostaną przeznaczone na sfinansowanie 
planowanego deficytu budżetu, w związku z realizacją zadań majątkowych. Niniejsza 
uchwała Rady  określa  ogólne warunki emisji, m.in. wielkość emisji, podział na serie, 
sposób emisji. Planowane spłaty są urealnione do możliwości budżetu Gminy Skąpe 
w kolejnych latach, zgodnie z wieloletnią prognozą finansową Gminy Skąpe. 
Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, że obligacje stanowią wentyl bezpieczeństwa 
i zostaną wyemitowane jeśli będzie konieczność dokonania płatności za realizację dużych 
inwestycji.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poinformował, że na dzisiejsze posiedzenie zaproszeni 
zostali przedstawiciele firm zainteresowanych budową na terenie gminy   przywitał przybyłego 
na posiedzenie komisji przedstawiciela firmy Elektrownia PV Żółta Sp. z o.o., która to firma 
zainteresowana jest budową na terenie gminy farmy wiatrowej i oddał mu głos. 
Panowie Maciej Stefański i Karol Pacholak przedstawili radnym wizualizację farmy wiatrowej, 
której budową zainteresowana jest ich firma. Poinformowali, że jest to firma polska, działająca 
na rynku Polski i Europy od ponad 10 lat. Dzięki wsparciu z funduszy inwestycyjnych, na 
terenie Polski wybudowali ok. 500 farm fotowoltaicznych. Obecnie są na etapie hybrydyzacji 
metod uzyskiwania energii elektrycznej tj. połączenie farm fotowoltaicznych i wiatraków. 
Najtrudniejsze jest uzyskanie zgody na włączenie do sieci energetycznej. Obecnie czeka się 
na to ok. 1 rok, a i tak wiele projektów nie otrzymuje zgody. Na terenie gminy Skąpe firma 
planuje postawienie 5 wiatraków w Rokitnicy (7,5 ha) i pomiędzy Chociulami i Radoszynem. 
Cały czas trwają zmiany przepisów, dlatego też firma spieszy się, aby zdążyć przed 
uchwaleniem planu ogólnego przez gminę. Jest to też niepewna sytuacja prawna dla firm 
działających w tej branży. Na każdym etapie procedowania społeczeństwo jest informowane 



o podejmowanych czynnościach.  Korzyści z inwestycji dla gminy to ok. 0,5 - 0,6 mln zł wpływu 
rocznie, co za cały okres działania daje ok. 12 mln zł. Ponadto 10% wyprodukowanego prądu 
będzie dostarczone dla gminy np. na oświetlenie ulic, dla szkół itp.), tyle że to zależy od 
ustawodawstwa w tym zakresie, bo nie ma jeszcze rozporządzeń wykonawczych. Ponadto 
gmina może liczyć na rozbudowę i modernizację infrastruktury drogowej. Aby móc dostarczyć 
turbiny inwestor musi utwardzić drogi dojazdowe. Turbiny wiatrowe działają przez okres 25, 
po tym okresie podlegają wymianie na nowocześniejsze. W trakcie ich użytkowania na bieżąco 
prowadzony jest monitoring.  Sama budowa trwa ok. 2-3 miesięcy, a cała inwestycja to ok. 
6 lat od rozpoczęcia czyli planu do wybudowania. 
Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak podziękował za wystąpienie i pożegnał gościa, 
a następnie zaprosił kolejnego z zaproszonych przedstawiciela firmy BayWa r.e. Pana 
Mateusza Olędzkiego. 
Zabierając głos Pan Mateusz Olędzki poinformował, że firma BayWa r.e. zainteresowana jest 
realizacją projektu na terenie Gminy Skąpe w zakresie fotowoltaiki i wiatraków i na tę 
okoliczność przedstawił prezentację. Firma została wydzielona z firmy BayWa działającej na 
rynku od ponad 100 lat. Jest to firma z kapitałem niemieckim, a swoje korzenie ma w rolnictwie. 
Dzisiaj działa na całym świecie właśnie w branży rolniczej i odnawialnych źródeł energii.  
W Polsce wybudowali farmę wiatrową (12 turbin) o mocy 30MW w Kamionce i w Witnicy Park 
Fotowoltaiczny o mocy 64,6 MW. Obecnie w realizacji jest ponad 20 projektów. W Gminie 
Skąpe planują  lokalizację elektrowni wiatrowej w obrębie Skąpego i Pałcka o mocy turbin od 
4 do 7 MW. Podobnie jak poprzedniej firmie zależy im na czasie, aby skorzystać z „okienka 
planistycznego”, zanim zaczną obowiązywać plany ogólne. Gdyby się nie udało może się 
okazać, że inwestycje zostaną oddalone w czasie o parę lat. Pierwotnie zakładali budowę 
ośmiu turbin wiatrowych. Ostatecznie z jednej zrezygnowali i planują cztery w obrębie Pałcka 
i 3 w obrębie Skąpego. Firma jest już po rocznym monitoringu przyrodniczym i ma gotowy 
raport, który nie przewiduje wpływu na awifaunę tzn. migracje ptaków. Przeprowadzono także 
monitoring nietoperzy i nie wykazano wpływy na nie planowanej inwestycji. Z 6 turbin 
wiatrowych podatek dla gminy to kwota ok. 1 mln zł, a z farmy fotowoltaicznej o mocy 320 MW 
– podatek od nieruchomości to kwota ok. 9 mln zł. Ponadto inwestor musi dostosować do 
odpowiednich parametrów drogi dojazdowe. Realizację inwestycji można podzielić na 
następujące etapy: decyzja środowiskowa, wniosek o warunki zabudowy, warunki 
przyłączeniowe, w I kwartale 2030 r. rozpoczęcie budowy i w 2031 r. uruchomienie instalacji.  
 Wójt Zbigniew Woch po wysłuchaniu wystąpień zaproponował, aby nie kończyć tematu 
podejmowaniem dzisiaj decyzji o przystąpienie do uchwalenia planów zagospodarowania 
przestrzennego a odłożenie tej decyzji przypuszczalnie do następnego posiedzenia komisji 
i zasięgnięcie opinii rad sołeckich miejscowości wskazanych w najbliższych lokalizacjach tj. 
miejscowości Rokitnica, Pałck i Skąpe. Wójt chciałby uniknąć, że gmina przystąpi do 
sporządzenia planów a mieszkańcy dowiedzą się tego np. z mediów społecznościowych. 
Wyniki spotkań z mieszkańcami zostaną przedstawione samorządowi.  
l) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działalność Wójta Gminy Skąpe. Pismem z dnia 5 czerwca br. Wojewoda 
Lubuski przekazał przedmiotową skargę zgodnie z właściwością rzeczową. 
Rozpatrywaniem skarg zajmuje się Komisja skarg, wniosków i petycji. Komisja na 
posiedzeniach w dniu 12.06.224 r. oraz w dniu 18.06.2024 r. rozpatrywała przedmiotową 
skargę. Skarga dotyczyła odmowy udostępnienia skarżącemu uwierzytelnionych kopii 
dokumentów. Po zapoznaniu się z treścią skargi oraz wyjaśnieniami złożonymi przez 
Wójta Gminy Skąpe komisja uznała skargę za bezzasadną. Ustawa o dostępie do 
informacji publicznej nie przewiduje uwierzytelniania kopii dokumentów, bowiem obejmuje 
prawo do bycia poinformowanym o danym zjawisku i nie może to być tożsame z prawem 
do uzyskania kopii dokumentów uwierzytelnionych za zgodność z oryginałem oraz że 
poświadczenie zgodności kopii z oryginałem służy nadaniu tej kopii mocy dokumentu 
urzędowego. Z ww. ustawy wynika, że przedmiotem udostępnienia jest treść 
dokumentów, nie zaś dokumenty urzędowe. W związku z faktem, że przed tut. organem 
nie toczy się żadne postępowanie administracyjne w przedmiotowej sprawie, brak jest 
podstaw prawnych do rozpatrzenia wniosku skarżącego na gruncie przepisów KPA. 



W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

m) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie umowy dzierżawy w trybie bezprzetargowym na czas nieokreślony i na 
czas określony.  Cele dzierżaw zostały dokładnie opisane w uzasadnieniu do projektu 
uchwały. Radni nie zgłosili zapytań.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

n) Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko omówiła projekt uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
w m. Kalinowo, obręb Niesulice. Poinformowała, że w związku z zawiadomieniem 
o wszczęciu postępowania nadzorczego przez LUW z dnia 11.06.2024r., dokonano 
weryfikacji zapisów podjętej już w tej sprawie uchwały i zmieniono jej treść poprzez 
skrócenie nazwy planu. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

o) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwały budżetowej Gminy Skąpe na 2024 rok.  
W projekcie w ramach dochodów dokonuje się następujących zwiększeń: 
- w Dziale  "Administracja publiczna" zwiększa się środki  w wysokości 362.930,74 zł w 
ramach realizowane zadania Cyberbezpieczna Gmina, 
- w Dziale  "Bezpieczeństwo publiczne”  wprowadza się środki  zrefundowane w ramach 
zadania  budowa świetlico remizy w Niekarzynie w kwocie 289.960,00 zł, 
- w Dziale  „Oświata i wychowanie” wprowadzamy kwotę 40,00 zł  wpływy z lat ubiegłych, 
- w rozdziale  „Pomoc społeczna” wprowadzamy środki w wysokości 12.000,00 na 
realizowane zadanie  usługi opiekuńcze 75+, 
- w rozdziale 85395 worowadzamy kwotę 2.382,28 na refundację podatku VAT związane 
z COVID 19. 
Po stronie Wydatków proponuje się następujących zwiększeń: 
- w  Dziale  " Rolnictwo i łowiectwo" zwiększenie o kwotę 35.000,00zł dotyczy zużycia 
energii elektr. przy  SUW,  
- w dziale "Turystyka"   w ramach Pozostała działalność wprowadza się  kwotę 3.000,00 zł 
na uzupełnienie piasku na plaży, 
- w  dziale  "Administracja publiczna" zwiększa się środki na  przygotowanie   zam. 
publicznego na dostawę energii kwota 5.000,00 zł (przesunięcie  w ramach działu) 
- w Dziale "Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa"   zwiększa się  środki 
na zakup środków ochrony indywidualnej  dla Państwowej Straży Pożarnej w kwocie 
10.000,00 zł 
- w rozdziale "Pozostała działalność" 75095 zwiększa się środki na zadanie 
Cyberbezpieczny Samorząd o kwotę  362.930,74 zł,  
- w Dziale  "Pomoc  społeczna" wprowadza się wydatki związane z  usługami 
opiekuńczymi 75+  w kwocie 12.000,00 zł - zadanie realizowane przez OPS, dokonuje się 
również zmian w ramach  rozdziału, 
- w Dziale  "Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej" wprowadza się środki  
związane z dodatkiem VAT, COVID 19 kwota 2.382,28 zł, 
- w dziale "Gospodarka komunalna"  zwiększamy środki w kwocie 49.500,00 zł - zadania 
kanalizacja m. Darnawa . Zwiększamy środki  w ramach dotacji dla ZWIK kwota  40.000,00 
zł  na modernizację przepompowni ścieków Ołobok i Rokitnica, 
oraz  4.500,00 zł  modernizacja koparko ładowarki. W ramach rozdziału "Utrzymanie 
zieleni" zwiększamy  o kwotę 20.000,00 zł z przeznaczeniem na  wykaszanie terenów 
oraz wycinka drzew. O kwotę 10.000,00 zwiększamy środki zaplanowane  w rozdziale 
"Schroniska dla zwierząt". 
W rozdziale 90095 "Pozostała działalność"  wprowadza się kwotę 18.000,00 zł  nadzór 
inwestorski przy zadaniu przebudowa  6 stawów. 



W rozdziale "Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego" wprowadzona kwota 100.000,00 
zł dotyczy  zakupu i montaż paneli fotowoltaicznych. 
W związku z ww. zmianami aktualizacji podlegają również załączniki.  
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

p) Skarbnik Gminy Danuta Hekawa omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Skąpe na lata 2024-2029. 
Wyjaśniła, że konieczność zmiany uchwały związana jest ze zmianami w budżecie. 
W wyniku głosowań komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały – 
kierując go pod obrady sesji. 

 
Ad. 2 Sprawy różne. 
 Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poinformował, że mieszkańcy Skąpego złożyli 
pismo – prośbę o pomoc w rozwiązaniu problemu związanego z szybko narastającym 
natężeniem ruchu na drodze wojewódzkiej w Skąpem i związanym z tym bezpieczeństwem 
mieszkańców. Pismo zostało zamieszczone w systemie i radni mogli się zapoznać z jego 
treścią. 
 Radny Mariusz Kuźmicz uważa, że wniosek mieszkańców jest oczywiście 
uzasadniony.  
 Wójt Zbigniew Woch poinformował, że po 8 lipca umówi się na spotkanie z Z-cą 
Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze i podejmie poruszone w piśmie 
tematy. ZA tego co orientuje się dzisiaj nawierzchnia ma być frezowana na całej długości drogi 
przez miejscowość.  
 Radny Mariusz Kuźmicz zapytał Wójta co w temacie projektu oświetlenia ulicznego.  
 Wójt Zbigniew Woch odpowiedział, że 25 czerwca ma się odbyć spotkanie 
przedstawicieli Enea w Ministerstwie. Po tym terminie będzie wiadomo coś więcej. Jeśli Enea 
przystanie na warunki to do końca września będzie czas na przygotowanie dokumentacji. 
 
Ad. 3 Przyjęcie protokołu. 

Prowadzący obrady Wiesław Zawiślak poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu ze 

wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Skąpe w dniu 27 maja 2024 r. W wyniku 

głosowania protokół został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 4 Zamknięcie obrad. 
 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia prowadzący obrady Wiesław Zawiślak 
zamknął wspólne obrady stałych Komisji Rady Gminy Skąpe.   
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

          
         Prowadzący obrady 
            
            Wiesław Zawiślak 
 

Protokołowała: Alicja Hoppen-Anyszko 
 
  


